

ISSN 1003-1359
CN 45-1171/G8

体育科技

SPORT SCIENCE AND TECHNOLOGY



VOL. 35 NO. 1
第 35 卷 第 1 期
总第 142 期

2014

1

ISSN 1003-1359



广西体育科学研究所

体育科技

第 35 卷 第 1 期 2014 年 2 月

目 次

●体育社会学

- 专业运动员成长路径研究——基于对浙江省专业运动员的调查.....李留东 (1)
- 知识图谱视野下我国体育志愿服务研究热点综述.....蔡治东 虞荣娟 汤际澜 (5)
- 浅谈推广太极拳对体育强国建设的意义.....张长思 (8)
- 传统体育文化对和谐社会构建的价值研究.....余晓慧 (11)
- 社会排斥理论视野中失地农民体育问题研究.....吴真文 王歧富 (13)
- 提升南京青奥会体育文化展示水平的研究.....张 伟 陈建杰 徐楠昶 (16)
- 中国体育文化产业探微.....张海涛 陈 敏 (18)
- 基于和谐社会背景下“惠民体育”在河南省体育资源配置中的作用.....安 宏 (21)
- 我国“体育用品出口”研究现状分析——基于 21 篇中文核心文献.....谢冬兴 陈泽全 (23)
- 桂林体育旅游开发与对策研究.....唐金勇 李 峰 (27)
- 校市共建共享的高校体育场馆管理模式研究.....朱小烽 (29)
- 壮族舞狮器物文化的研究——以田阳县舞狮为例.....陈梦菲 刘 昀 (31)
- 独竹漂运动的推广和开发研究.....张俊斌 (33)
- 中国武侠电影核心要素的研究.....邱海洪 王俊云 (35)
- 萍乡学院户外运动开展现状及对策研究.....李 英 (37)
- 历届奥运会圣火点燃方式研.....刘 松 刘会平 (39)
- 云南施甸布朗族舞龙习俗的流变与传承研究.....杨春立 金黄斌 白银龙 (42)
- 龙灯扛阁的历史渊源、风格特点及现代传承.....徐振华 (44)
- 多维视角下“真假乔丹”事件的回顾与反思.....孙民康 (47)

●运动训练

- 从 2012 年啦啦操世界锦标赛分析当前技巧啦啦操编排及发展趋势.....颜丽君 (51)
- 2003~2012 年中文体育类核心期刊网球运动科研论文的分析研究.....刘洪春 高民绪 田卫征 (54)
- 2012 赛季中超联赛前四名球队进攻与防守数据的分析与研究.....刘 坤 袁 野 张培宁 (56)
- 技巧啦啦队金字塔难度编排的研究.....彭国芳 于 菲 (59)
- 2013 年湖北省青少年男子体操锦标赛的相关研究.....高翠平 熊文齐 张 佩 (61)
- 不同瞄准点训练对篮球罚球命中率影响的实验研究.....刘 岗 (64)
- 对刘翔 110m 栏分段成绩与专项成绩的分析与探讨.....管庆超 (66)
- 足球运动员在比赛中场上信息获取途径及影响因素分析.....卢云飞 (69)

●运动医学

- 几种单因素实验设计在体育科学中的应用研究.....游永豪 温爱玲 (71)
- 国家优秀残障投掷运动员赛前训练的生化特点及机能评定.....滕津汝 刘 坤 宋雅伟 (74)
- 聋哑学生体质评价与运动处方应用研究.....时元秋 楼方芳 刘盼盼 (77)

●运动心理

- 阳光体育运动对大学生锻炼态度及身体自尊的影响.....段 卉 高 明 韩尚洁等 (79)
- 论跨栏跑教学中学生的恐惧心理成因及教学对策.....田 丽 (82)

●群众体育

陕西高校学生体质健康现状分析研究.....张 婧 张艳秋 曹海信 (85)

镇江市部分小学生体力活动状况研究.....江纪英 (88)

湘西州农村公共体育设施构建研究.....熊静梅 张 亮 张福兰 (90)

我国水中健身运动的综述研究.....吴海龙 (93)

城镇化推进下甘肃农村学生集体质变化趋势环比分析.....徐叶彤 (95)

体育文化融合视角下高校大众健身运动项目的系统价值管窥.....徐 群 (98)

论传统武术锻炼的价值.....高 龙 (100)

●体育教学

大学生参与休闲体育行为意向模式研究.....魏 烨 (102)

影响普通高校羽毛球运动发展的社会学因素分析.....唐 志 (105)

民族传统体育引入高校公共体育课程的实践研究.....李胜恒 (107)

广西中小学开展民族传统体育教学探析.....刘 敏 (109)

高校开展芦笙舞教学的意义及策略.....李雅倩 (111)

高等院校体育课程过程控制管理的试验性研究.....刘金有 (114)

我国体育教师评价体系研究中指标权重确定方法综述.....冯兴刚 李 媛 (117)

基于职业能力的高职体育校本课程理论定位与实践思考.....李宏斌 (119)

高校实施课内外一体化体育俱乐部教学模式的困境与对策.....宋忠良 (121)

九种中医体质大学生体育锻炼调查研究.....刘雪凯 (123)

梅州校园足球发展的制约因素分析.....张俊华 (127)

浅析职校学生的运动休闲行为.....袁礼锋 (129)

河南省民办高校体育文化建设及发展对策研究.....张红克 徐永丽 (132)

高校体育教育专业学生高考体育加试及相关问题的分析与研究.....郭凌云 (134)

影响警察体能因素分析及对策研究.....张 茜 谢东北 (137)

阳光体育运动影响因素及运行方式研究.....石 磊 王小惠 (139)

高职院校排球选修课教学内容改革的实验研究.....卓 倪 (142)

皖北高校大学生体育舞蹈课程开展现状的调查与研究.....张习常 (145)

新时期提升体育教师工作积极性的策略分析.....张路遥 (147)

体育教学中男女学生体育学习差异问题的研究.....许小刚 (150)

我国大学体育网络教育研究综述.....时海霞 (153)

论高校健美操教学中学生创新能力的培养.....卫 琳 (156)

广西高职院校校园体育文化现状研究.....陈 功 (158)

在读硕士研究生中推广太极拳运动的可行性研究——以吉首大学为例.....吴文群 罗婉红 (160)

文化传承视域下学校武术教育管窥.....颜世亮 (163)

不同选项课体育教学对职校学生的影响.....张 丰 宋广侠 (165)

SPORT SCIENCE AND TECHNOLOGY

Vol.35, NO.1 Feb. 2014

CONTENTS

● Social Science in Physical Education and Sport

- Study on the Growth Path of Professional Athletes——Based on the Investigation of Professional Athletes in Zhejiang Province
.....LI Liu-dong (1)
- The Sports Volunteer Services Research in China from the Perspective of Knowledge Spectrum.....CAI Zhi-dong, et al. (5)
- Introduction to the Significance on Building up Sports Power by Promoting Taijiquan.....ZHANG Chang-si (8)
- Research on Value of Traditional Sports Culture to the Construction of Harmonious Society.....YU Xiao-hui (11)
- Study on the Problems of Land-lost Farmers Sports Viewing from Social Exclusion Theory.....WU Zhen-wen, et al. (13)
- Research on Promoting the Sports Show Level of Nanjing Youth Olympic Games.....ZHANG Wei, et al. (16)
- Superficially Talking about Sports Culture Productivity.....ZHANG Hai-tai, et al. (18)
- The Role "Sports benefiting project" Playing in the Allocation of Sports Resources in Henan Province Based on Harmonious Society.....AN Hong (21)
- Analysis of the Status of Study on Chinese "Sports Goods Export"——based on 21 articles from Chinese core periodicals
.....XIE Dong - xing, et al. (23)
- Research on the Development of Guilin Sports Tourism and the Countermeasures to It.....TANG Jin-yong, et al. (27)
- Research on Management Model of College Sports Venue Co-constructed and Shared by College and City.....ZHU Xiao-feng (29)
- On Lion Dance Ware Culture of Zhuang Ethnic Group——Taking the Lion Dance of Tianyang County as an Example
.....CHEN Meng-fei, et al. (31)
- Research on the Popularization and Development of Single Bamboo Drift.....ZHANG Jun-bin (33)
- Research on the Core Elements of Chinese Martial Arts Films.....QIU Hai-hong, et al. (35)
- The Current Situation of Outdoor Sports in Pingxiang College and the Countermeasures to it.....LI Ying (37)
- Research on Ignite Way of the Olympic Games Torch.....LIU Song, et al. (39)
- Rheological and heritage of Yunnan Bulang dragon practices.....YANG Chun-li, et al. (42)
- The Historical Origin, the Style Characteristic and Modern Inheritance of Dragon Lantern Poles.....XU Zhen-hua (44)
- Review and Reflection of the "True and False Jordan" Event from Multidimensional Perspective.....SUN Min-kang (47)

● Sport Training

- Analysis of the Trend of Cheerleading Choreography Viewing from the 2012 Cheerleading World Championship
.....YAN Li-jun (51)
- Analysis of Tennis Sport Research Papers Published in Chinese Core Sports Periodicals from 2003 to 2012
.....LIU Hong-chun, et al. (54)
- Analysis of the Offensive and Defensive Data of the Top Four Teams of 2012 Super League Season.....LIU Kun (56)
- Study on Difficulty Choreography of Pyramid of Competitive Cheerleading.....PENG Guo-fang, et al. (59)
- Related Research on Youth Men's Gymnastics Championships of Hubei Province in 2013.....GAO Cui-ping, et al. (61)
- Experimental Study on the Influence of the Different Aiming Point on the Free Throw Percentage.....LIU Gang (64)
- Analysis of Section Performance and Special Performance of Liuxiang in 110m Hurdles.....GUAN Qing-chao (66)
- Analysis of the Ways and Influence Factors of Football Players Acquiring Information on Game Field.....LU Yun-fei (69)

● Sport Medicine

- Research on Applying Several Single-factor Experiment Design in Sports Science.....YOU Yong-hao, et al. (71)
- Training Biochemical Characteristics and Function Evaluation of National Outstanding Disabled Throwing Athletes
.....TENG Jin-ru, et al. (74)
- Research on Physical Fitness Evaluation and Exercise Prescription Application of Deaf Students.....SHI Yuan-qiu, et al. (77)

● Sport Physiology

- Affect on Exercise Attitude and Body Self-esteem of College Students by Sunshine Sports.....DUAN Hui , etal. (79)
- Talk about the Causes of Students' Fear Feeling in Hurdles Teaching and the Countermeasures to It.....TIAN Li (82)

●Mass Sport

- Analysis of the Current Situation of College Students' Physical Conditions in Shaanxi.....ZHANG Jing, etal. (85)
- Research on the Status Of Pupils' Physical Activity in Zhenjiang City.....JIANG Ji-ying (88)
- Study on the Construction of Rural Public Sports Facilities in XiangXi Prefecture.....XIONG Jing-mei, etal. (90)
- Review Research on the Water aerobics in China.....WU Hai-long (93)
- Sequential Analysis of Student's Physical Quality Change Trend of Rural Area of Gansu under the Boosting of Urbanization
.....XU Ye-tong, etal. (95)
- Observation of the system value of the public fitness activities in Colleges and universities from the perspective of sports culture
fusion.....XU Qun (98)
- The Value of the Traditional Martial Arts Exercise.....GAO Long (100)

● School physical Education

- Research on the Mode of Intention of College Students' Participating in Leisure Sports.....WEI Ye (102)
- Analysis of the Sociological Factors Affecting the Development of Badminton in Common Colleges and Universities
.....TANG Zhi (105)
- Practical Research on Introducing National Traditional Sports to University's Public PE Course.....LI Sheng-heng (107)
- The Development of Traditional Sports Teaching in Primary and Secondary Schools in Guangxi.....LIU Min (109)
- Significance and Strategies of Developing Lusheng Dance Teaching in Colleges and Universities.....LI Ya-qian (111)
- Experimental Research on Control and Management of College PE Course Process.....LIU Jin-you (114)
- Overview of Researches on the Methods to Determine the Indicators Weights Evaluation System of PE Teachers in China
.....FENG Xing-gang, etal. (117)
- Based on the professional ability to locate the school-based curriculum of physical education theory and practice of thinking
.....LI Hong-bin (119)
- The Predicament of Implementing the Sports Club Teaching Mode in the Public P.E. Class in Colleges and the Countermeasure to Solve
it.....SONG Zhong-liang (121)
- Research on College Students' Sports Exercise of Nine Types of Traditional Chinese Medicine Habitus.....LIU Xue-kai (123)
- Analysis of the Limiting Factors of the Development of the Campus Football in Meizhou City.....ZHANG Jun-hua (127)
- Analysis of Sports Leisure Behavior of Vocational Schools Students.....YUAN LI-feng (129)
- Study on the Solution to the Construction and Development of Sports Culture for Private Colleges in Henan Province
.....ZHANG Hong-ke, etal. (132)
- Analysis of the Related Problem of the Added Sports Examination of College PE Professional Students in the College Entrance
Examination.....GUO Ling-yun (134)
- Analysis of the Factors Affecting the Police Physical Abilities.....ZHANG Qian, etal. (137)
- Study on the Influence Factors and Operation mode of Sunlight Sports.....SHI Lei, etal. (139)
- Experimental Study on the Teaching Reform of Higher Vocational College Volleyball Elective.....ZHUO Ni (142)
- Survey and Research on the Development of College Physical Dance Course in Northern Anhui.....ZHANG Xi-chang (145)
- Analysis of the Strategy to Promote PE Teachers' Work Enthusiasm in the New Period.....ZHANG Lu-yao (147)
- Study on the Differences between Male and Female Students in PE Teaching.....XU Xiao-gang (150)
- Review of the Research on University Physical Network Education in China.....SHI Hai-xia, etal (153)
- The Cultivation of Innovation Ability of Students in Colleges and Universities Aerobics Teaching.....WEI Lin (156)
- Research on the Status of Campus Sports Culture in Vocational Colleagues in GuangxiCHEN Gong (158)
- Feasibility Studies Conduct Shadow Boxing in Postgraduate Students——A Case Study of Jishou University
.....WU Wen-qun, etal. (160)
- View of Education in School Wushu in Cultural Inheritance.....YAN Shi-liang (163)
- The Influence of Different Option PE Teaching on Vocational Schools Students.....ZHANG Feng, etal. (165)

《中国期刊网》、《中国学术期刊光盘版》全文收录期刊

《万方数据—数据化期刊群》全文收录期刊

《蜘蛛网》全文收录期刊

主 编：吴数德

副 主 编：黄志平

责任编辑：陈 然

编 辑：林敬松

蒋红健

邹金辉

体育科技

(季刊 1979 年创刊)

第 35 卷 第 1 期 (总第 142 期)

2014 年 2 月

SPORT SCIENCE AND TECHNOLOGY

(Quarterly Published since 1979)

VOL. 35 NO. 1 (General Series 142)

February . 2014

主 管：广西壮族自治区体育局
主 办：广西体育科学研究所
编辑出版：体育科技杂志编辑部
发 行：体育科技杂志编辑部
地 址：南宁市星光大道 3 号
邮政编码：530031
电 话：0771-6765443
电子信箱：tykj1979@vip.sina.com
印 刷：广西南宁市锁纳通印务有限公司

Administrated:Guangxi Sport Administration General
Run by:Guangxi Sport Science Research Institute
Edited & Distributed by:Editorial Section of Journal of
Sport Science and Technology
Add:NO. 3 Xingguang Street,Nanning,China
P.C.5 3 0 0 3 1
Tel: 0771-6765443
E-mail:tykj1979@vip.sina.com
Printed by:Guangxi Nanning City, Bei Na Tong Printing Co., Ltd.

ISSN 1003-1359

CN 45-1171/G8

万方数据

定价:20.00元